
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XVI/20
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 3 kwietnia 2020 r.  

Obrady rozpoczęto 3 kwietnia 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:28 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych. Lista obecności radnych zweryfikowana przez 
Przewodniczącego Rady stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr XVI/236/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
2. Uchwała Nr XVI/237/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr XVI/238/2020 w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków 

na terenie Miasta Racibórz. 
4. Uchwała Nr XVI/239/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/343/2012 Rady Miasta 

Racibórz z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości z póz. zm.

5. Uchwała Nr XVI/240/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/143/2015 Rady Miasta Racibórz z
dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku.

6. Uchwała Nr XVI/241/2020 w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2020 rok. 

7. Uchwała Nr XVI/242/2020 w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
publicznych będących w zarządzie Prezydenta Miasta na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.  

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.raciborz.esesja.pl .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka

Lista zaproszonych gości:

 Starosta Raciborski Grzegorz Swoboda
 Dyrektor Szpitala Rejonowego w Raciborzu

obecnie jednoimiennego szpitala zakaźnego Ryszard Rudnik
 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 

Dyrektor Terenowej Stacji Sanitarno -
Epidemiologicznej w Raciborzu Karina Talabska  
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1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Otwarcia XVI sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka, powitał zebranych radnych, 
prezydenta miasta, zastępców prezydenta miasta, pracowników urzędu  i zaproszonych gości oraz 
mieszkańców korzystających z transmisji internetowej, a także media oraz poinformował, że sesja 
została zwołana w trybie ar. 20 ust. 3 ustawy na wniosek radnych jako sesja nadzwyczajna i odbywa 
się w trybie zdalnym na podstawie art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (inaczej: specustawa). Sesja jest 
nagrywana i  transmitowana. Następnie zweryfikował obecność na sesji wywołując każdego radnego i
stwierdził, że aktualnie na sesji jest obecnych 22 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Dalej podziękował wszystkim pracownikom służby zdrowia i innym służb za pełne 
poświęcenia zaangażowanie w walce z koronawirusem. Następnie z uwagi na brak wniosków 
formalnych o zmianę porządku obrad poddał pod głosowanie porządek obrad wysłany wcześniej 
radnym.
Głosowano w sprawie:
ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Henryk Mainusz

Rada przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Informacja o bieżącym funkcjonowaniu miasta w sytuacji wprowadzonego na obszarze kraju stanu 

epidemii.
3. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
4. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. Uchwała w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie Miasta 

Racibórz.
6. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/343/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 19 grudnia 

2012 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości z póz. zm.

7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/143/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 listopada 
2015 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część 
roku.

8. Uchwała w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie Miasta Racibórz na 2020 rok.

9. Uchwała w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych będących w
zarządzie Prezydenta Miasta na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i 
ochroną dróg.

10. Zakończenie sesji.
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2. Informacja o bieżącym funkcjonowaniu miasta w sytuacji wprowadzonego na obszarze kraju 
stanu epidemii.

 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Urzędu Miasta Stanisław Mrugała przedstawiając 
informację o bieżącym funkcjonowaniu miasta w sytuacji wprowadzonego na obszarze kraju stanu 
epidemii przekazał, że działania miasta były podjęte dużo wcześniej, niż ogłoszony stan zagrożenia 
epidemiologicznego, a później stan epidemii. Już w połowie lutego na prośbę Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Raciborzu podjęto działania informacyjne. Następnie 
przekazał, że od dnia 9 marca do 30 marca br. odbyło się 5 posiedzeń Gminnego Zespołu  
Zarządzania Kryzysowego jako zespołu doradczego dla Prezydenta Miasta. Przedstawiciele miasta 
brali również udział w pracach Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. W tym też okresie 
na bieżąco była prowadzona polityka informacyjna urzędu w zakresie koronawirusa. Na stronie 
www.raciborz.pl powstała specjalna podstrona poświęcona informacjom na temat koronawirusa. Po 
wprowadzeniu stanu epidemicznego wprowadzono szereg działań w celu minimalizacji tego 
zagrożenia. Ograniczono pracę urzędu, wprowadzono całodobowe dyżury pracowników BZK. W 
zakresie działania spółek i zakładów miejskich przekazał, że w komunikacji miejskiej wprowadzono 
ograniczenie co do ilości osób przebywających w autobusach, dodatkowo autobusy są codziennie 
czyszczone i ozonowane. Zawieszono działanie strefy płatnego parkowania, a targowisko miejskie 
zamknięto z wyjątkiem stoisk spożywczych. Zamknięto również place zabaw, które dodatkowo 
zabezpieczono  taśmą ostrzegawczą. Przedsiębiorstwo Komunalne przeprowadza również 
dezynfekcje przystanków. Natomiast Wodociągi Raciborskie w pełni realizują swoje działania, przy 
czym tam również zostało zamknięte biuro obsługi interesantów. Dzięki uprzejmości pracowników tej
spółki jest przygotowany  płyn do dezynfekcji. W zakresie działań Ośrodka Pomocy Społecznej 
przekazał, że jest tam realizowana pomoc dla osób objętych kwarantanną oraz dla osób starszych, 
które zadzwonią z prośbą o taką pomoc. Pomoc taka odbywa się przez wolontariuszy, a zwłaszcza 
przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta.  W ośrodku odbywa się codzienny dyżur telefoniczny w 
godz. od 7:30 do godz. 19:00. Dodatkowo przekazał, że w ośrodku dla bezdomnych aktualnie 
przebywa 45 osób i wprowadzony tam został reżim sanitarny. Miasto wsparło ośrodek dla 
bezdomnych maseczkami oraz środkiem do dezynfekcji. W zakresie działania Miejskiego Zarządu 
Budynków przekazał, że w budynkach komunalnych jest prowadzona dezynfekcja klatek 
schodowych. W zakresie placówek oświatowych przekazał, że od 16 marca zawieszone zostały 
zajęcia w szkołach, a nauczyciele zaczęli prowadzić nauczanie zdalne, miasto pozyskało też środki na
komputery, które zostaną przekazane najbardziej potrzebującym rodzinom. Natomiast Straż Miejska 
od 2 kwietnia marca przeszła pod jurysdykcje Policji zgodnie z zarządzeniem Wojewody Śląskiego i  
prowadzić będzie działania wyznaczane przez powiatowego komendanta policji.                 

 Przew. RM Leon Fiołka zweryfikował obecność na sesji radnego Henryka Mainusza. Od tego 
momentu w sesji uczestniczyło 23 radnych. 

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała jak  odbywa się ochrona pracowników jednostek miasta OPS i 
MZB, czy pozyskano na to dodatkowe środki i czy pozyskane komputery są przeznaczone tylko dla 
szkół podległych miastu czy też innych struktur, np. podległych marszałkowi i w jaki sposób można z
tej puli skorzystać. Wskazała, że w przypadku gdyby matury miałyby się odbyć w sposób zdalny to 
może być problem. 

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że zarówno pracownicy urzędu jaki i jednostek 
podległych zostali wyposażeni w środki ochrony osobistej w postaci rękawiczek i płynu do 
dezynfekcji. W zakresie środków przekazał, że w urzędzie uruchomiono rezerwę przewidzianą na taki
wypadek. Dodał, że w razie potrzeb jednostki miejskie też mogą wnioskować do prezydenta miasta o 
takie środki.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w zakresie komputerów przekazał, że takie jednostki muszą 
zwrócić się do miasta, zwłaszcza gdy chodzi o szkołę podstawową. Niemniej trzeba mieć 
świadomość, że komputery te będą dzielone proporcjonalnie. Dalej przekazał, że ma nadzieję, że pan 
starosta też się do tego dorzuci.   

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu Karina Talabska przekazała, że w powiecie 
raciborskim jest 6 potwierdzonych laboratoryjnie przypadków zakażeń koronawirusem. Osoby te 
podlegają izolacji domowej i są ściśle nadzorowane. Nadzór na osobami na kwarantannie i w izolacji 
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pełni policja. Takich osób objętych kwarantanną w powiecie jest 41, natomiast nadzorem 
epidemiologicznym jest objętych 178 osób oraz ponad 300 osób z kwarantanny granicznej. Dalej 
wskazując na ostatnio dodane obostrzenia przekazała, że mieszkańcy muszą mieć świadomość, że za 
łamanie tych przepisów grożą surowe kary od  5.000 do 30.000 zł. Kary takie nakładają służby 
sanitarne decyzją administracyjną. Poza tym przekazała, że uruchomiono trzyzmianowy dyżur 
telefoniczny. Na bieżąco są wydawane zaświadczenia, nie mniej zwróciła uwagę, że pracodawcy 
wystarczy przedłożyć oświadczenie o przybywaniu w kwarantannie.    

 Radny Piotr Klima zapytał o osoby chcące przyjechać do Raciborza na okres świąt oraz o osoby 
powracające z zagranicy.  

 Pani Karina Talabska przekazała, że osoby które powracają do kraju muszą się liczyć z kwarantanną. 
Taką dwutygodniową kwarantanną obejmuje się również wszystkich członków rodziny wspólnie 
zamieszkujących z takimi osobami.   

 Radny Piotr Klima zwrócił uwagę, że ludziom ciężko jest wytrzymywać wprowadzone obostrzenia, a 
udanie się do parku grozi zaraz interwencją policja.  

 Pani Karina Talabska przekazała, że gdy chodzi o pozostałe obostrzenia to nie ma totalnego zakazu, i 
są momenty kiedy można opuścić swój dom czy mieszkanie udając się na zakupy czy do apteki. W 
zakresie  interwencji policji należałoby się zwrócić do komendanta policji. 

 Radny Piotr Klima uznał, że może dochodzić też to nadinterpretacji tych przepisów.
 Pani Karina Talabska przekazała, że trudno jej się wypowiadać za twórców tych przepisów. Niemniej 

dodała, że jak na razie nie było jeszcze zgłoszeń o istotnych naruszeniach wydanych przepisów.
 Radny Stanisław Borowik przekazał, że przez mieszkańców został poinformowany o przypadku osób,

które przyjechały z Holandii i nie zostały objęte kwarantanną i poruszają się po mieście bez 
przeszkód. Dodał, że otrzymał również informację, że na granicy wobec niektórych osób służby 
machały tylko aby jechać dalej bez przeprowadzania żadnych czynności. 

 Pani Karina Talabska przekazała, że wyjątkiem na granicy są objęci kierowcy transportu towarowego.
W innym przypadku wskazała, że właściwym organem, któremu należy zgłaszać takie przypadki jest 
straż graniczna, bo mogło dojść do niedopełnienia obowiązków. Obecnie wszystkie osoby są 
wpisywane do systemu elektronicznego, wcześniej dawano do wypełnienia formularze papierowe. 
Uznała więc, że w tym wypadku należy do straży granicznej podać personalia tych osób i daty 
przekroczenia granicy, aby zostało to sprawdzone.  

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że obawia się, że takich osób może być więcej.
 Pani Karina Talabska przekazała, że nie sądzi aby tak było, ponieważ do tej pory więcej zgłoszeń 

dotyczyło nadinterpretacji tych przepisów granicznych.  
 Radny Michał Szukalski odnosząc się do restrykcji w sklepach zwrócił uwagę, że prowadzi to do 

grupowania się ludzi przed sklepami co też nie jest właściwe.
 Pani Karina Talabska uznała, że należałoby zwrócić się o skontrolowanie takich miejsc. 
 Radny Paweł Rycka zapytał jaka jest właściwa procedura dla osób, które po 12 godzinach 

dowiedziały się o kontakcie z osobą zarażoną i które jak na razie mają jedynie lekki katar.  
 Pani Karina Talabska przekazała, że w takim przypadku najlepiej skontaktować się telefonicznie z 

sanepidem. Dodatkowo zachęciła do konsultacji takich objawów jak katar z lekarzem pierwszego 
kontaktu w ramach teleporady.   

 Starosta Raciborski Grzegorz Swoboda przekazał, że sytuacja jest cały czas dynamiczna i napięta i w 
związku z tym będzie miał dzisiaj ograniczony czas. Podziękował Prezydentowi Miasta Dariuszowi 
Polowemu za zaangażowanie i wsparcie. Dodał, że na podsumowanie wszystkich działań przyjdzie 
jeszcze czas bo działania te cały czas trwają. Na pewno nie jest dzisiaj czas na wyjaśnianie dlaczego 
podjęto decyzje o przenoszeniu nocnej i świątecznej opieki czy też wszystkich innych poradni. Dodał,
że jest wiele jeszcze rzeczy nad którymi się pracuje. Wskazał, że była próba wykorzystania nowego 
budynku krwiodawstwa ale nie udana, udało się jednak wykorzystać były budynek krwiodawstwa 
przy ul. Sienkiewicza, który na szybko przystosowano na poradnie. Dalej podkreślił, że najwięcej 
pracy wymagało przekształcenie szpitala w szpital zakaźny. W tym miejscu podziękował więc 
służbom medycznym, straży pożarnej i granicznej, policji, służbom komunalnym i wszystkim innym 
deklarującym pomoc. Dalej przekazał, że aktualnie sytuacja w powiecie jest bardzo napięta, ale 
dotyczy to jednak całego kraju. Wskazał, że jest w stałym kontakcie z lekarzami i poradniami, a sztab 
kryzysowy funkcjonujący w powiecie działa bardzo dobrze i zabezpiecza te podstawowe rzeczy. 
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Dalej wskazał, że codziennie pojawiają się jakieś dodatkowe rzeczy i problemy, które w trybie pilnym
należy rozwiązać. Nie zawsze na to ma się wpływ i dużo decyzji jest odgórnych. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że nie wszystkie miasta godziły się na przekształcenie szpitali w 
jednoimienne szpitale zakaźne i zapytał jakie kryteria brano pod uwagę przy wyznaczaniu w 
Raciborzu takiego szpitala. Dlaczego Racibórz skoro są inne miasta posiadające dwa i więcej 
obiektów szpitalnych. Na jakich przesłankach władze powiatu i dyrekcja szpitala na to się zgodziły. 
Dalej zapytał czy w szpitalu jest dostateczna ilość środków ochrony osobistej oraz czy w naszym 
przyszpitalnym laboratorium są wykonywane testy na obecność koronawirusa. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że władze powiatu nie zgodziły się na przekształcenie szpitala 
ale były to polecenie odgórne. Na naradzie w której uczestniczył razem z prezydentem miasta zostali 
poinformowani przez wojewodę o tych decyzjach. Co do kryteriów to należałoby zapytać tych którzy 
tą decyzje podjęli. Może jedynie przypuszczać, że wpływ na to mogło mieć wysokie miejsce naszego 
szpitala w rankingu jakości i zarządzania, dobrego zabezpieczenia medycznego i pielęgniarskiego 
oraz  posiadanie przez szpital oddziału zakaźnego. Zaznaczył jednak, że sugerowano wykorzystanie 
szeregu innych obiektów poza Raciborzem. Na chwilę obecną szpitale w całym kraju ze względu na 
napiętą sytuacje są zamykane. Dodał, że musiał wykonać odgórna decyzję ministra Szumowskiego i 
nie wie czym się on kierował. W zakresie środków ochrony osobistej przekazał, że potrzeby szpitala 
są na bieżąco realizowane. Potrzebne środki są zakupywane ze środków własnych szpitala i ze 
środków starostwa. W zakresie środków ochrony dla raciborskich POZ-ów to w porozumieniu z 
prezydentem miasta zabiega o to aby i tam dostępność do tych środków była. W zakresie 
laboratorium wskazał, że to kolejne ryzyko, po drugie już teraz zaczyna brakować personelu 
medycznego. Więcej informacji w tym zakresie ma dyrektor szpitala.           

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy system odprowadzenia ścieków ze szpitala jest wydolny i czy 
został skutecznie zabezpieczony i zneutralizowany. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że system jest wydolny i spełnia wszystkie wymagania. W tym
miejscu podziękował służbom komunalnym miasta za wzorowe przygotowania systemu chlorowania, 
który poprawia jeszcze system odbakteriania tych ścieków.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy koszty prowadzenia tego jednoimiennego szpitala poniesie 
wojewoda skoro zdecydował o jego umiejscowieniu u nas i ile kosztuje to przekształcenie na dzień 
dzisiejszy i na jakim poziomie jest to refundowane.

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że na spotkaniu z wojewodą padły deklaracje o finansowaniu, 
na chwilę obecną wszystkie koszty związane z przekształceniem i przygotowaniem pomieszczeń i 
zakupem sprzętu sfinansowało starostwo. Przy wsparciu innych samorządów sfinansowany zostanie 
również wymazowóz. Starostwo to płaci z osobnego paragrafu. Dodał, że są to ogromne środki, które 
ma nadzieję, że w przyszłości zostaną powiatowi zrekompensowane. Oprócz tego przekazał, że 
podpisano porozumienia na wsparcie środkami województwa oraz uzyskał informację od wojewody o
środkach w wysokości 4,5 mln zł. Uznał, że więcej szczegółów będzie mógł przedstawić dyrektor 
szpitala.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że dzisiaj na ręce przewodniczącego złożył ok. 20 pytań, które 
przekazali mu mieszkańcy więc liczy, że zostaną na nie udzielone odpowiedzi. Następnie poruszył 
temat pozbawienia mieszkańców dostępu do poradni specjalistycznych. Zapytał więc jak wygląda 
sytuacja dzisiaj. Dalej zapytał czy dużym problemem jest to, aby w naszym laboratorium uruchomić 
badania testów na obecność koronawirusa. Zapytał też czy powiat potrzebuje wsparcia z budżetu 
miasta na niezbędne zakupy dla szpitala. Dodał, że trochę martwi go sytuacja personelu medycznego i
braku badań na obecność koronawirusa. Dodał, że w tych przekazanych pytaniach są również te 
dotyczące zmiany kursów autobusów w pobliże ul. Sienkiewicza z wiadomych względów.      

 Starosta Grzegorz Swoboda wskazał, że w takiej sytuacji powiat nasz nigdy jeszcze nie był. W 
zakresie komunikacji przekazał, że wszystkie zmiany kursów zostały uzgodnione z włodarzami. 
Wskazał, że kursy te zostały ograniczone, ale przede wszystkim zabezpieczone zgodnie z przepisami. 
Na chwilę obecną nie miał sygnałów o braku dostępności przez pasażerów. W zakresie nocnej i 
świątecznej opieki udało się uruchomić punkt na ul. Sienkiewicza. W przypadku poradni przekazał, 
że nie jest to temat łatwy. Próbowano uzyskać zgodę na wydzielenie części poradni ze szpitala 
poprzez zamurowanie przejść. Zgody takiej jednak nie uzyskano. Dodał, że była też propozycja, aby 
dla mieszkańców powiatu były uruchomione specjalne teleporady. Dalej przekazał, że wielokrotnie 

5



spotykał się z POZ-ami, aby zapewnić dostęp do lekarza w sytuacji zagrożenia życia. Dalej 
podkreślił, że ta sytuacja nie dotyczy tylko naszego powiatu, ale ta sytuacja dotyczy całej Polski. 
Dostępność do służb medycznych jest dramatyczna. Dodał, że w zakresie dializ była już nawet zgoda 
na uruchomienie stacji w budynku krwiodawstwa, ale i ta zgoda została cofnięta. Dalej przekazał, że 
on jak i prezydent miasta apelowali o zwiększenie dostępności do tych usług. Póki co pozytywny 
sygnał jest ze strony stomatologów. W zakresie pozostałych poradni przekazał, że dalej będą 
podejmowane próby uruchamiania tych poradni na terenie miasta i powiatu. Nie jest to proste bo 
dzisiaj przede wszystkich trzeba mieć ludzi w szpitalu, aby tam były świadczona pomoc. W zakresie 
laboratorium przekazał, że rozmowy z personelem naprawdę są trudno, już przekazanie informacji o 
przekształceniu szpitala nie było proste. Personel szpitala jak każdy z nas miał obawy o możliwość 
zarażenia się. Na chwilę obecną nie przewiduje się wprowadzenia dodatkowego ryzyka.             

 Radny Piotr Klima zwrócił uwagę na niedostępność urzędów i że wielu spraw nie da się załatwić 
przez internet. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że w tej kwestii trwają konsultacje z wszystkimi włodarzami 
gmin powiatu. Komunikacja z urzędami działa, można dzwonić, pisać maile i zostawić 
korespondencję w skrzynkach przed urzędami. Dodał, że wszystkie podległe pod starostwo służby i 
urzędy działają. Urząd pracy działa już na dwie zmiany. W zakresie finansów wskazał, że 
administracja działa z wpływów do budżetu i z tego względu jest to trudny czas nie tylko dla 
przedsiębiorców ale również i dla samorządów.  

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała jak wygląda sytuacja z zasobem ludzkim, jeżeli chodzi o szpital 
oraz jak obecnie wygląda dostęp do stomatologów. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że powiat wspomaga szpital jak może. Miał być 
rozbudowywany SOR ale decyzjami odgórnymi to zostało wstrzymane. W tamtym roku powiat 
przeznaczył ok. 6 mln zł na szpital. Szpital posiada bardzo dobrą kadrę lekarska i pielęgniarską. 
Szczegóły na pewno przekazać będzie mógł dyrektor szpitala.   

 Radny Michał Szukalski zapytał czy została uruchomiona infolinia tak aby mieszkańcy mogli uzyskać
informacje na temat opieki zdrowotnej. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że dodatkowa infolinia nie zostanie uruchomiona. Zgodnie z 
odgórną informacją działają ogólnopolskie numery infolinii. Dodał, że tam osoby dysponują wiedzą i 
niezbędnymi informacjami w zakresie zabezpieczenia szpitalnego. Oprócz tego stacja sanepidu 
uruchomiła całodobowy dyżur telefoniczny. Dodał, że powiat nie dysponuje ani ludźmi ani nie ma 
możliwości wglądu we wszystkie niezbędne informacje. Za to odpowiadają służby wojewody. Dodał, 
że wszystkie pozyskane informacje na bieżąco są przekazywane do mediów. Szereg informacji można
znaleźć na stronach internetowych.       

 Radny Michał Szukalski wskazał na problemy osób starszych, które nie poruszają się w tak sprawnie 
po internecie.  

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że zgadza się z tym, niemniej zwrócił uwagę, ze informacja 
musi być kompleksowa i tylko informacje służb sanepidu albo autoryzowane przez ministerstwo będą
informacjami wiarygodnymi.  

 Radny Stanisław Borowik wskazał na problemu kierowców, którzy nie mogą przedłużyć ważności 
dokumentów wydziale komunikacji. Zapytał więc czy ustalono sposób załatwiania takich spraw.

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że komunikacja działa, do urzędu można przyjść i w biurze 
obsługi starostwa uzyskać informacje oraz zostawić wypełnione dokumenty i zwykle w tym samym 
dniu telefonicznie potwierdza się możliwość odbioru dokumentów. Niezbędne informacje można 
uzyskać telefonicznie w starostwie.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że rozumie, że powiat został postawiony pod ścianą. Uznał jednak, że 
powiat później został pozostawiony samemu sobie, bez wsparcia wojewody. Zabrakło nawet pomocy 
w samym przekształceniu szpitala i to personel szpitala wykonał największą pracę. Normalnie to 
powinno wyglądać tak, że wojewoda wysyła do Raciborza do pomocy pluton wojska. Zapytał więc 
ilu żołnierzy teraz pomaga w powiecie. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że przyjdzie jeszcze czas na podsumowanie ile osób brało 
udział w danej akcji. Wskazał, że Straż Graniczna zabezpiecza granice, służby policji też mają co 
robić, kontrolują osoby na kwarantannie. W zakresie szpitala przekazał, że zgadza się  że wykonano 
bardzo wielką pracę, Dodał, że w gotowości pomocy były dwie firmy. Decyzjami sztabu ustalono, że 
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nie należy narażać dodatkowych osób. Dodał, że wsparcie uzyskano z miasta i gmin powiatu, 
pomagali strażacy OSP . Nie ukrywa, że wsparcie wojska było w postaci 4 osób.          

 Radny Michał Kuliga przekazał, że w tym gąszczu informacji na temat koronawirusa mieszkańcy się 
gubią. Pytań jest bardzo dużo i brakuje informacji podstawowych dotyczących pomocy w nagłych 
wypadkach. Dalej uznał, że takie informacje i niezbędne numery telefonów powinny być  
umieszczone na stronie starostwa. Uznał, że mieszkańcy potrzebują prostej informacji. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przyznał rację radnym. Dodał, że dlatego też została przygotowana 
informacja z listą poradni dostępnych na terenie powiatu. Ta informacja już pojawiła się na stronach 
internetowych niemniej zostanie ona ponowiona. Dodał, że będzie również rozmawiał z wojewodą na 
temat możliwości uruchomienia dodatkowej infolinii dla mieszkańców całego powiatu.    

 Radny Michał Kuliga przekazał, że warto rozważyć rozwieszenie takiego informatora na słupach 
ogłoszeniowych, tablicach ogłoszeniowych miasta i na przystankach. 

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że ważne jest aby umożliwić pomoc w tych nagłych 
przypadkach. W innym przypadku zakorkujemy się.  

 Radny Marcin Fica zapytał o konkretne dane dotyczące ilości osób zarażony w powiecie i w samym 
Raciborzu.

 Starosta Grzegorz Swoboda przekazał, że ta sytuacja codziennie się zmienia. Uznał, że za chwilę 
dyrektor szpitala na to odpowie. Dodał, że ostatnio ogniska zarażeń pojawiły się w Wodzisławiu i 
Gorzycach.   

 Dyrektor Szpitala Ryszard Rudnik odpowiadając na pytania radnych przekazał, że informacja o 
przekształceniu szpitala dotarła do niego niespodziewanie. Przyszła decyzja wojewody, który miał 
praw to narzucić. Kazano w dwa dni przystosować szpital. Czym się kierowano, nie wie, być może 
tym, że przy naszym szpitalu jest oddział zakaźny. Po drugie nasz szpital może udzielać świadczeń 
wielospecjalistycznych. Nikt nas jednak się nie pytał, oczywiście były zgłaszane uwagi na spotkaniu z
wojewodą, próbowano przekonać wojewodę do wyznaczenia innej jednostki. Decyzja jednak zapadła 
nie było na ten temat żadnej dyskusji. W kwestii dostępu do świadczeń w szpitalu przekazał, że z 
chwilą przekształcenia szpitala wszystkie inne  świadczenia zostały wstrzymane i szpital funkcjonuje 
jedynie dla pacjentów zakażonych. Na dotychczasowym oddzielnym oddziale zakaźnym są 
przyjmowani pacjenci z podejrzenie i oczekują tam na wynik wymazu. Pacjenci ujemni kierowani są  
do kwarantanny domowej, pacjenci dodatni kierowani są na oddziały szpitala. Poradnie 
specjalistyczne zostały wszystkie zamknięte. W zakresie nocnej i świątecznej pomocy, która również 
była prowadzona na terenie poradni zwrócono się do POZ-ów o możliwość przejęcia tej działalności. 
Nikt nie był jednak z nich chętny. Udało się z pomocą starosty znaleźć pomieszczenia na ul. 
Sienkiewicza i teraz tam jest świadczona nocna i świąteczna pomoc. Udało się tam również ulokować
dzienny odział chemioterapii. Na ul. Sienkiewicza uruchomiono również punkt pobrań krwi dla 
pacjentów, którzy potrzebują takich badań. W zakresie kadry przekazał, że jest ona w całości 
zaangażowana na szpitalu i trudno będzie o zabezpieczenie poradni. Niemniej gdy będą lokalizacje i 
gdy wyrazi na to zgodę NFZ to pojedyncze poradnie będą przenoszone. Dalej wskazał, że na 
przystosowanie szpitala w szpital zakaźny było bardzo mało czasu i wywoływało to różne spięcia, 
niemniej załoga szpitala bardzo aktywnie włączyła się w te działania. Rozpoczęto niezbędne prace 
budowlane na większości oddziałów i do tygodnia pierwsze oddziały były gotowe. Dalej podkreślił, 
że w tym czasie w szpitalu było ponad 200 pacjentów i ok. 100 udało się wypisać do domów po 
zakończeniu leczenia, natomiast ponad 100 osób wymagało przetransportowania do innych placówek.
Udało się tego dokonać w przeciąg dwóch pełnych dób. Dodał, że wszystkie firmy i pracownicy 
szpitala, a więc pracownicy medyczni, techniczni, administracyjni i gospodarczy pracują na pełnych 
obrotach.  Obecnie są jeszcze prowadzone prace budowlane na niektórych oddziałach. Wskazał, że 
praca w budynku w którym są już pacjenci nie jest prosta. Szpital się zmienił, wyznaczono drogi 
czyste i brudne i oznaczono którędy odbywa się transport pacjenta zakażonego, jest wykorzystywana 
do tego specjalna kapsuła. Głównie chodziło o to aby zabezpieczyć personel. W zakresie infolinii 
przekazał, że szpital taką infolinię uruchomił pod numerem telefonu 7555050  i działa on od godz. 
7:00 do 22:00. Chodził o to aby mieszkańcom udzielać informacji na temat dokumentacji medycznej i
tego gdzie się skierować. Została opracowana procedura wydawania dokumentacji medycznej. W 
zakresie kosztów i finansowania przekształcenia przekazał, że do tej pory szpital miał ryczałt w 
ramach którego były wykonywane świadczenia. Oprócz tego były świadczenia na procedury 
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nielimitowane. Na chwilę obecną fundusz deklaruje, że ten ryczałt będzie płacony w pełnej 
wysokości, natomiast nie wiadomo czy będą wpływy na tą drugą część odrębnie finansowaną. 
Wątpliwa jest więc kwota rzędu 30 mln zł. Niewykluczone, że ta część również będzie wypłacana 
ryczałtem. Dodał, że fundusz zaczął też płacić za tzw. łóżka w gotowości oraz za łóżka zajęte przez 
pacjentów. Wskazał, że są to jedynie płatności za świadczenia, natomiast sama przebudowa pochłonie
ogromne środki, na dzisiaj jest to już ok. 0,5 mln zł. Natomiast prowadzenie tego szpitala w 
warunkach szpitala zakaźnego generuje dodatkowo potężne koszty ze strony zabezpieczenia w środki 
ochrony osobistej.  Wskazał, że bez tych środków ochrony szpital nie będzie wstanie zabezpieczać 
naszych pacjentów. Dodał, że ceny tych środków ochrony poszybowały mocno w górę. Dodatkowo 
dochodzi kwestia pozbywania się odpadów niebezpiecznych czyli ok. 200 tys.zł. miesięcznie. Dodał, 
ze dotacje otrzymywane z ministerstwa są na wskazane cele. Pojawiają się również darczyńcy, którzy 
mocno wspierają szpital, niemniej środki te będzie można przeznaczyć na konkretne zakupy sprzętu 
medycznego. Ma jednak nadzieję, że dotacja o której mówił starosta początkowo pomoże załatwić 
sprawę bieżącego funkcjonowania szpitala. Dodatkowo wskazał, że szpital po przekształceniu musiał 
odmówić dzierżawy licznym podmiotom i tego tytułu straci ok. 2 mln zł. Liczy jednak na to, że nikt o
naszym szpitalu nie zapomni.                                 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że uzyskał odpowiedzi na jego pytania dlatego wyraził 
podziękowania dla całego personelu szpitala za jego zaangażowanie w walce z wirusem.  

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że dzisiaj pojawiła się informacja o uruchomieniu przez szpital 
płatności on-line i jest to bardzo dobre posunięcie. Poprosiła też dyrektora o wskazanie takich 
obszarów w których rada miasta może wesprzeć placówkę w tej sytuacji. Zapytała również jak długo 
obecnie czeka się na wynika testu na obecność koronawirusa oraz jak bliscy mogą dowiadywać się o 
stan zdrowia pacjentów przebywających w szpitalu.

 Dyrektor Ryszard Rudnik przekazał, że test albo jadą do Katowic albo do Gliwic i oczekuje się 
różnie, nieraz jest to 24 godziny, a  nieraz 2 i 3 dni. Co do wcześniejszego pytania o uruchomienie 
laboratorium w szpitalu przekazał, że szpital nie ma dostępu do testów.  Dodał, że nie jest to kwestia 
laboratorium ale odpowiednich urządzeń, które mają odpowiednią pojemność na przeprowadzenie 
badania. Uruchomienie takiego laboratorium u nas wiązałoby się po pierwsze z uzyskaniem dostępu 
do testów, po drugie takie ilości oznaczeń jaka jest wykonywana w takich laboratoriach nigdy by u 
nas nie było. Jeżeli chodzi o dostęp do przebywających w szpitalu pacjentów to jest on ograniczony 
do zera.      

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że to rozumie więc pyta o numer telefonu pod który mogą 
rodziny dzwonić. 

 Dyrektor Ryszard Rudnik wyjaśnił, że na każdym oddziale jest łączność telefoniczna i tak jak 
wcześniej tak i teraz są udzielane informacje o stanie pacjenta po wstępnej weryfikacji czy osoba jest 
uprawniona do uzyskania takich informacji. Numery telefonów oddziałów znajdują się stronie 
szpitala.   

 Radny Henryk Mainusz po pierwsze przekazał podziękowania całej służbie medycznej za ich pracę w
tym czasie, po drugie uznał, że znając dyrektora to nie da się ograć w kwestii finansowania. Następnie
zapytał czy ilość karetek jest wystarczająca na obsłużenie wszystkich kursów, które teraz są dłuższe 
bo karetki muszą jeździć do okolicznych szpitali.  

 Dyrektor Ryszard Rudnik wyjaśnił, że w mieście są 4 zespoły karetek, przy czy miejsce ich 
stacjonowania również należało przenieść i dwa zespołu znalazły miejsce w osobnym budynku 
szpitala przy ul. Gamowskiej, a pozostałe dwa są w Kuźni Raciborskiej i Krzyżanowicach. Dodał, że 
zespoły te są objęte centralnym systemem ratownictwa i tutaj się nic nie zmieniło. Zespoły te są 
dysponowane z dyspozytorni gliwickiej i służą do ratowania zdrowia i życia poprzez wezwania na 
telefony alarmowe. W kwestii finansowych przekazał, że wszystkie wydatki są monitorowane i ma 
nadzieję, że zostaną one zrekompensowane. W tym zakresie są wysyłane pisma i do ministra zdrowia 
i do wojewody. Dodał, że będzie robił wszystko aby tak się stało, nie mniej uważa, że o to nie 
powinno się walczyć ale to powinno zostać samo zrekompensowane. Wskazał, że to dopiero początek
niemniej oczekuje od osób które tak zdecydowały, że nie będą z nami walczyć ale nas wspierać  
finansowo.         

 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła o ponowne rozeznanie sprawy uruchomienia w mieście stacji
dializ. Teraz takie osoby trzy razy w tygodniu muszą udawać się do innych odległych miast.
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 Dyrektor Ryszard Rudnik przekazał, że nie jest to możliwe z tego względu, że obecnie szpital 
otrzymał zadanie utworzenia takiej stacji dializ dla pacjentów zakażonych. W związku z tym tego 
typu świadczeń dla pacjentów z terenu Raciborza szpital nie jest wstanie zapewnić.  

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała jak w ocenie dyrektora wygląda sytuacja kadry szpitala.  
 Dyrektor Ryszard Rudnik przekazał, że zespół szpitala zachował się bardzo odpowiedzialnie i jest 

naprawdę bardzo zaangażowany, a część lekarzy nas opuściła nie dlatego, że chciała ale dlatego, że 
dostali takie polecenia od przełożonych, bp pracowali też w innych ośrodkach. Dodał, że ma nadzieję,
że w sytuacjach kryzysowych wojewoda wykorzysta swoje uprawnienia i deleguje lekarzy i inny 
personel medyczny do naszego szpitala. Do tej pory delegował już 3 lekarzy. Wnioski o kolejnych 
lekarzy i pielęgniarki już zostały wysłane. Określone zostały też sposoby wynagradzania takich osób. 

 Radny Marcin Fica zapytał o ilość mieszkańców Raciborza zarażonych koronawirusem oraz czy jest 
możliwość wykonania testów na obecność koronawirusa wśród kadry szpitala przynajmniej raz w 
tygodniu. 

 Dyrektor Ryszard Rudnik przekazał, że w zakresie liczby pacjentów z terenu Raciborza, to jest to 
pytanie bardziej do dyrektor  sanepidu. Na początku byli to mieszkańcy innych powiatów, obecnie są 
już także pojedynczy mieszkańcy Raciborza. W zakresie obecnych testów to robienie ich dzisiaj nic 
nie daje i prawdopodobnie nic by nie wykazały. Test mają sens gdy u pacjenta występują objawy. 
Testów nie wykonuje się profilaktycznie. Nawet osoby z kontaktu mają  wykonywany test dopiero za 
kilka dni. Dodał, ze zaczynają pojawiać się na rynku testy przesiewowe i jeżeli będzie możliwy ich 
zakup to szpital z tego skorzysta. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że najwięcej zakażeń jest w służbie zdrowia i DPS-ach i bez testów 
wirus będzie się jeszcze bardziej rozszerzać.  

 Dyrektor Ryszard Rudnik przekazał, że na chwilę obecną możliwość zakażenia się w naszym szpitalu 
jest o wiele mniejsza niż w innych szpitalach, ze względu na to, że u nas są stosowane wszystkie 
procedury związane z zarażonym pacjentem. Czujność naszego personelu jest dużo większa. Jeżeli 
będzie można dotrwać do końca bez zakażeń to będzie bardzo szczęśliwy. Następnie dopowiedział, że
w przypadku podejrzenia kontaktu z osobami zarażonymi osoby są kierowane na kwarantanne, do tej 
pory głównie to dotyczyło lekarzy karetek i wyniki testów były ujemne.   

 Radny Michał Szukalski poprosił o informacje o pacjencie, który w Wodzisławiu zaraził szpital, a 
który podobno pochodził z Raciborza.  

 Dyrektor Ryszard Rudnik przekazał, że niewykluczone, że ten pacjent wcześniej był w raciborskim 
szpitalu i może jest z Raciborza.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał jak nasze miasto zamierza włączyć się w pomoc szpitalowi. 
Zaproponował zakupić sprzętu, który przyda się dzisiaj ale i posłuży na dalsze lata. Dalej zapytał czy 
mamy rozeznanie jak wygląda opieka nad osobami starszymi i schorowanymi na terenie miasta, w 
szczególności czy pracownicy OPS-u sprawują nadal opiekę nad takimi osobami. Dalej zapytał czy 
osoby świadczące te usługi zostały wyposażone w środki ochrony osobistej. Następnie zapytał czy 
wszystkie dzieci mają dostęp do sprzętu pozwalającego na zdalną naukę i jak wygląda pomoc 
pedagogiczno – psychologiczna dla uczniów, które na stałe są nią objęci. 

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że osoby starsze podopieczni OPS są objęte pomocą na
bieżąco. Na chwilę obecną OPS nie sygnalizował potrzeb w zakresie środków ochrony osobistej. W 
zakresie pomocy pedagogiczno – psychologicznej to trudno mu jest powiedzieć jak to wygląda. Wie, 
że ośrodek Persona  na ul. Karola Miarki zaoferował już swoją pomoc.    

 Radny Henryk Mainusz wskazał na możliwe problemy ze sprzętem komputerowym  w rodzinach 
wielodzietnych.  

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że na ten moment BZK nie ma informacji o potrzebie 
pomocy w tym zakresie. Zapewne więcej informacji ma wydział edukacji.

 Radny Henryk Mainusz dopytał czy pracownicy OPS docierają do wszystkich osób.
 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że z informacji OPS wynika, że opieka jest 

sprawowana nad wszyscy podopiecznymi OPS. Natomiast pozostałe osoby starsze mogą również 
zgłaszać swoje potrzeby do OPS. Wolontariusze wówczas pomagają w robieniu zakupów i innych 
czynności.

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała jakimi środkami jest prowadzona dezynfekcja i czy nie 
można ją rozszerzyć jeszcze o windy. 

9



 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że nie jest mu znana nazwa środka do dezynfekcji, 
który jest stosowany przez PK. Dodał, że zalecenia inspekcji sanitarnej w tym względzie zostały 
przekazane do PK.  

 Radna Krystyna Klimaszewska zwróciła uwagę na potrzeby pielęgniarek środowiskowych POZ-ów w
zakresie środków ochrony indywidualnej.

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że na chwilę obecną dostęp do środków ochrony 
osobistej  jest bardzo utrudniony. Firmy, które zajmują się dostarczaniem tych środków wskazują na 
pierwszeństwo szpitali, POZ-ów i służby zdrowia.  

 Radny Marcin Fica zapytał o wyposażenie strażaków OSP w środki ochrony osobistej oraz jakie 
działania podjęto aby zamknąć parki. 

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że tylko jednostka OSP Markowice została 
wyznaczona do działań związanych z dojazdem do osób przebywających na kwarantannie i starano 
się ich wyposażyć we wszystkie niezbędne środki. W zakresie parków to przekazał, że jeżeli będzie 
potrzeba to  wystąpi do PK o umieszczenie tablic z zakazem wstępu. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wyjaśnił, że nie ma nakazu zamknięcia parków ale jest zakaz 
wchodzenia do parku. Owszem można powiesić tablice informacyjne i to co jest naturalnie zamykane 
to się zamyka ale trudno zamknąć Park im. Miasta Roth.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że tablice wystarczą. 
 Radny Piotr Klima dopytał o sprawy pomocy dla DPS-ów. Zaproponował też aby na przystankach 

autobusowych był wywieszane ważne w tym czasie informacje z zaznaczeniem z jakiego jest ona 
dnia. 

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że pomocy DPS-om udziela starostwo. Miasto 
natomiast opiekuje się podopiecznymi schroniska dla bezdomnych. W zakresie  wywieszania 
informacji na przystankach autobusowych przekazał, że wspólnie z prezesem PK zastanowi się jak 
najszerzej dotrzeć jeszcze do mieszkańców.

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy las Obora poza terenem arboretum będzie dostępny dla 
mieszkańców i komu ten las podlega. Wskazał, że mieszkańcy nie mają miejsca gdzie mogli by pójść 
tak aby nie przebywać ciągle w domu, a to też nie jest sytuacja zdrowa. To może powodować również
większą liczbę osób potrzebujących pomocy psychologicznej.    

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że zakaz wstępu do lasu będzie dotyczył wszystkich 
lasów więc i lasu Obora także. Komu las Obora podlega nie jest wstanie teraz odpowiedzieć. W 
zakresie pomocy psychologicznej rozmawiał już z Prezydentem i zdaje obie sprawę z tego, że taka 
pomoc będzie niezbędna. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że las okalający arboretum to las Lasów Państwowych.
 Radna Ludmiła Nowacka zapytała jak w takim razie będzie z możliwością wejścia do Rezerwatu 

Łężczok i czy teren ten jest monitorowany.
 Radny Stanisław Mrugała przekazał, że reguluje to rozporządzenie ministra zdrowia, a teraz i decyzja 

Lasów Państwowych więc wstęp do rezerwatu będzie również zabroniony. Dodał, że Straż Miejska i 
Policja sprawdza miejsca gdzie może przebywać więcej osób.   

 Radny Marian Czerner zapytał czy Biuro Zarządzania Kryzysowego udziela mieszkańcom 
niezbędnych informacji.

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że tak też się dzieje i mieszkańcy dzwonią prosząc o 
konkretną pomoc albo też o udzielenie informacji. 

 Radny Marian Czerner wskazał, że na stronie miasta nie jest łatwo znaleźć informacje o ważnych 
numerach telefonów. Uznał, że powinno to się pojawiać od razu w osobnych okienkach. 

 Kierownik BZK Stanisław Mrugała przekazał, że administrator strony słucha tej transmisji i przyjmie 
tą uwagę.

 Radna Krystyna Klimaszewska uzupełniając informacje wskazała, że zgodnie z przepisami nie można
wychodzić z domu poza pilnymi potrzebami. W zakresie nocnej i świątecznej pomocy to 
rzeczywiście chodzi tylko o pomoc w godz. od 18:00 do godz. 8:00 oraz w soboty, niedziele i święta. 
Natomiast w informacje o dostępie do dokumentacji medycznych poradni specjalistycznych są 
podanie na stronie i wystarczy wysłać maila. Natomiast numer telefonu 7555050 działa tylko do godz.
15:00.  

 Radna Anna Wacławczyk wskazała, że Rezerwat Łężczok leży na terenie Nadleśnictwa Rudy 
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Raciborskie, które podlega pod Lasy Państwowe, więc i tak obowiązuje zakaz. Dalej uznała, że nie 
obowiązuje jeszcze całkowity zakaz wychodzenia z domu.   

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że sytuacja rozwija się dynamicznie i można spodziewać się 
kolejnych obostrzeń.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy podziękował za działania prowadzone przez BZK. Wskazał 
również, że urząd funkcjonuje inaczej nie dlatego, że tak to wymyślono ale wynika to z 
obowiązującego rozporządzenia ministra zdrowia. Chodzi więc o to aby zapewnić ciągłość 
funkcjonowania urzędu i ciągłość realizacji podstawowych zadań do których urząd jest powołany.  
Dodał, że należy zastosować się do tych wprowadzonych ograniczeń po to aby przyniosło to 
spodziewane efekty. Wskazał, że widać to w wynikach zachorowalności w stosunku do innych 
krajów, które też przez to już przechodziły. Tam te wskaźniki były dużo wyższe. Chodzi więc o to 
aby ograniczyć tempo rozprzestrzeniania się epidemii. Odnośnie numeru telefonu BZK przekazał, że 
był to pierwszy numer na terenie miasta i powiatu gdzie można było uzyskać informacje. Teraz tych 
miejsc jest już dużo więcej.  Następnie odpowiadając na pytania radnych przekazał, że gdy chodzi o 
wsparcie miasta dla raciborskiego szpitala to trzeba mieć świadomość, że gmina od wielu lat  wspiera 
szpital, generalnie zawsze jest to ulga w podatku od nieruchomości w kwocie ponad 0,5 mln zł. 
Niezależnie od tego były też lata gdy był zakupywany sprzęt. Dodał, że jest w stałym kontakcie ze 
starostą i zadeklarował pełną pomoc gdy rzeczywiście wystąpią istotne problemy finansowe. Należy 
mieć też świadomość, że 1 doba funkcjonowania szpitala to kwota rzędu 350 tys. zł. więc należałoby 
uruchomić bardzo duże środki. Dodał, że powiat może liczyć też na wsparcie ze strony miasta w 
zakresie pozyskania środków z zewnątrz. Póki co nie są artykułowane takie potrzeby. Podkreślił 
również, że miasto bardzo sprawnie pomogło szpitalowi w kwestii kanalizacji. W zakresie dostępu 
uczniów do zdalnego nauczania jest to pilnowane przez każdego z dyrektorów szkół. Wskazał, że są 
przypadki rodzin bez komputera, są też rodziny wielodzietne gdzie tego sprzętu brakuje. Aktualnie 
miasto otrzymało 44 komputery z programu ministerstwa cyfryzacji i 5 komputerów jakimi wsparła 
nas fundacja z Warszawy. Komputery te są rozdzielane przez dyrekcje szkół. W zakresie opieki nad 
uczniami, którzy wymagają takiej specjalnej opieki przekazał, że wyznaczone osoby są w stałym 
kontakcie z telefonicznym. Generalnie wszystko odbywa się to w sposób zdalny, bo tak jest to 
możliwe zgodnie z rozporządzeniem ministra edukacji. W zakresie dezynfekcji autobusów przekazał, 
że nie jest wstanie podać nazwy stosowanego środka ale jest to środek dostępny w sprzedaży. Dodał, 
że autobusy zostały podzielone na dwie grupy i każdego dnia jeździ inna grupa i po zakończeniu dnia 
autobusy są poddawane ozonowaniu. Dodatkowo w pogotowiu jest cały czas autobus dublujący, takie
przypadki są jednak bardzo rzadkie. Dalej wyjaśnił również, że las Obora jest własnością miasta. Sam
teren arboretum jest objęty zakazem wynikającym z rozporządzenia, oczywiście nie da się ogrodzić 
lasu. W zakresie wsparcia udzielonego przedsiębiorcom przekazał, że bardzo szybką decyzją ustalono
złotówkowy czynsz za gminne lokale użytkowe. Oprócz tego obradowała zdalnie rada gospodarcza i 
tam przedstawiono sporo propozycji. Kolejne spotkanie rady jest planowane w przyszłym tygodniu. 
Dodał, że Zastępca Prezydenta Michał Fita jest przygotowany te propozycje przedstawić.                 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że las Obora jest miejski, oby jednak nie trzeba było go zamykać. 
Dalej wskazał, że samorząd funkcjonuje dzięki przedsiębiorcom. W tym roku zaplanowano wpływy 
do budżetu z tytułu podatków i  udziałów w podatkach w wysokości 96 mln zł., sam podatek od 
nieruchomości od osób prawnych to 24 mln zł., udziały w podatku dochodowym to ponad 3 mln zł., a
udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych ponad 52 mln zł. Uznał, że bez tych środków 
miasto nie będzie wstanie świadczyć usług publicznych. Dodał, że póki co usłyszeliśmy od 
prezydenta miasta deklarację 1 mln zł. pomocy dla przedsiębiorców. W kontekście jednak 
wskazanych wcześniej środków nie jest to duża kwota. Niemniej ma świadomość tego, że katalog 
form pomocy jakie samorząd może świadczyć przedsiębiorcom jest ograniczony. Mowa jest tu o 1 zł 
czynszu za lokale. Dalej wskazał, że umarzanie podatków może odbywać się tylko na wniosek i 
pewnie takie wnioski będą licznie wpływały. Odbije się to więc na dochodach miasta w tym roku. W 
internecie przeważają poglądy, że rządzący dzisiaj zarówno państwem jak i samorządem powinni 
wykazywać się mądrością ale i odwagą, bo jeżeli przedsiębiorcy nie uzyskają  odpowiedniej pomocy 
to trudno sobie wyobrazić jak będą wyglądały dochody samorządu jeszcze w tym roku i latach 
następnych. Mając to na uwadze uznał, że ma nadzieję, że w niedługim czasie takie konkretne 
rozwiązania by pomóc przedsiębiorcom zostaną przygotowane.      
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 Radny Henryk Mainusz odniósł się do uchwały Zarządu Związku Gmin i Powiatów Subregionu 
Zachodniego, która zawierała stanowisku subregionu w kwestii przesunięcia terminów wyborów 
Prezydenta RP. Dodał, że jedynie prezydent miasta był oponentem wobec tego stanowiska, z czego 
wnioskuje, że prezydent miasta jest zwolennikiem przeprowadzenia tych wyborów w dniu 10 maja br.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie wie skąd radny Henryk Mainusz ma informację, 
że prezydent miasta był jedynym oponentem tego stanowiska. Po drugie uznał, ze dyskusja ta ma 
dotyczyć sytuacji miasta w kontekście koronawirusa, a nie tego co się wydarzy albo i nie 10 maja br. 
Dodał, że zarząd subregionu przyjął takie stanowisko, a on zwrócił jedynie uwagę na to, że zarząd nie
jest powołany do tego aby takowe stanowisko zajmować, bo statut subregionu nie przewiduje takiej 
możliwości. Dalej przekazał, że nie było pełnego poparcia dla tego stanowiska i były też inne głosy, 
że nie jest to właściwe forum do tego typu deklaracji. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że zadał proste pytanie czy prezydent miasta jest zwolennikiem 
przeprowadzenia wyborów w dniu 10 maja br., czy nie ?

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że prezydent miasta nie może być zwolennikiem czy 
przeciwnikiem wyborów ale ma wykonywać aktualnie obowiązujące prawo.  

 Radny Paweł Rycka zwracając się do prezydenta miasta jako do Dariusza Polowego zapytał czy jest  
on za tym aby te wyboru w jakiejkolwiek formie odbyły się w dniu 10 maja br. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że prezydent miasta ma realizować obowiązujące prawo.
Nie wie więc czego radny Paweł Rycka oczekuje, czy tego aby prezydent miasta i podlegli u 
pracownicy nie realizowali obowiązującego prawa.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał informacje o planowanych przez miasto 
działaniach względem przedsiębiorców.  Wskazał, że w dniu 31 marca przyjęto zarządzenie o 
czasowym obniżeniu czynszu w miejskich lokalach użytkowych do przysłowiowej złotówki. Oprócz 
tego ustawo do 30 czerwca przesunięto termin płatności opłaty z tytułu użytkowania wieczystego. 
Odbywają się również działania w zakresie inkubatora przedsiębiorczości, są to webinaria i szkolenia.
Powstają nowe zakładki zarówno na stronie przedsiębiorczy Racibórz  jak i stronach urzędu miasta. 
Powstaje szereg działań miękkich w mediach społecznościowych gdzie przedsiębiorcy mogą się 
ogłaszać i konsultować różne pomysły. Zawieszono też pobór opłat w strefie płatnego parkowania. 
Przeprowadzono rozmowy z największymi spółdzielniami i zarządcami nieruchomości 
mieszkaniowych w mieście informując je o tym że miasto obniżyło w swoich lokalach użytkowych 
czynsze do złotówki. Rusza kampania społeczna „kupuj teraz” i „kupuj w Raciborzu”. Z jednej strony
jest to zachęta do zakupów odroczonych i z drugiej strony promocja zakupu usług u naszych 
przedsiębiorców.  Podziękował wszystkim tym którzy pomagali w tych działaniach.  Dodał, że w 
następnym tygodniu odbędzie się kolejne posiedzenia rady gospodarczej  i wówczas zostaną podane 
do publicznej wiadomości kolejne działania. Zamiarem jest też szeroka współpraca z lokalnymi 
mediami.        

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy wiadomo jaka liczba przedsiębiorców będzie chciała 
skorzystać z takiego programu wsparcia i czy można oszacować jakie mniejsze dochody z tego tytułu 
uzyska miasto. Czy takie symulacje już powstały.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że na ten moment nie ma takich wyliczeń. Dodał, 
że kwestie związane z podatkami będą rozpatrywane indywidualnie, na wniosek przedsiębiorców.  
Wskazał też, że miasto nie ma też wpływu na zarządców zasobów nie będących własnością miasta. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt 
obrad.

3. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w kwestii budżetowej już teraz do wydziałów urzędu 
zostało wystosowane pismo o ograniczeniu zaciągania zobowiązań i dokonywania wydatków nie 
mających bezpośredniego wpływu na realizację podstawowych statutowych zadań jednostki, co 
spowodowane jest trudnością w oszacowaniu realizacji dochodów gminy. Dodał, że prawda jest taka, 
że dopiero w połowie kwietnia będzie można zobaczyć jak realizują się wpływy do budżetu miasta z 
tytułu podatków i dopiero wówczas będzie można rozpocząć jakiekolwiek prognozy. Wskazał, że 

12



trzeba mieć na uwadze to, że na dzisiaj w budżecie są zapisane wydatki własne na oświatę – ok. 68 
mln zł., administrację publiczną – ok. 23 mln zł., pomoc społeczną – ok. 15 mln zł., gospodarkę 
komunalną i ochronę środowiska ok. 31 mln zł. W związku z powyższym trzeba się liczyć z tym, że 
w najbliższym czasie przyjdzie nam stanąć przed zupełną rekonstrukcją budżetu miasta. Wskazał, że 
będzie to jednak tematem kolejnych sesji. Wracając do wskaźnika przekazał, że orzeczenia RIO w 
zakresie wieloletniej prognozy finansowej wskazywały, że miasto nie spełnia indywidualnego 
wskaźnika zadłużenia w zakresie lat 2025 – 2031. Następnie wskazał, że zapisane w budżecie 
wydatki mogą nie zostać zrealizowane jeśli okaże się, że zacznie brakować wpływów. Na chwilę 
obecną większość rzeczy zostaje zamrożona, robi się analizę i na jej podstawie będzie 
przygotowywana korekta budżetu. Mając powyższe na uwadze wniósł ustną autopoprawkę do 
przedłożonego radnym projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 r. polegającą na 
wycofaniu zapisanego wsparcia finansowego dla Komendy Powiatowej Policji w Raciborzu 
finansowanego z wolnych środków, jeżeli chodzi o zakup samochodu. Uznał, że do tematu będzie 
można wrócić.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 r. wraz z pisemną autopoprawką, jak również założenia 
projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał odnośnie stowarzyszeń i klubów. Wskazał, że jest już miesiąc 
kwiecień, minęły 3 miesiące płatności, a decyzji nadal nie ma, umowy nie zostały podpisane. Zapytał 
co będzie gdy odetną prąd i wodę.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że decyzja już jest, faktem, że może nie tak szybko jak 
zawsze. Dodał, że należy mieć świadomość, że sytuacja zmienia się z dnia na dzień i podjęcie decyzji 
o przyznaniu połowy środków jest jak najbardziej decyzją rozważną, tym bardziej, że rozgrywki nie 
są prowadzone. Wskazał, że przed miastem są ważniejsze zadania. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda (Ad Vocem) przekazał, że nie chodzi tu o koszty rozgrywek ale o koszty 
utrzymania obiektów. Dodatkowo wskazał, że prezesi klubów o tej decyzji w ogóle nie wiedza. 

 Radna Anna Szukalska zapytała na co zostaną konkretnie przeznaczone środki w kwocie 227.000 zł 
na utrzymanie zieleni.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jest to związane z projektem Ogródka 
Jordanowskiego. W tym projekcie zostało zapisane, że obsługę obiektu będzie pełnić spółka miejska. 
Wiadomo więc, że będzie chodziło o PK. Dodał, że jest to zabezpieczenie środków, nie znaczy to, że 
umowa spisana z PK będzie opiewała na tą kwotę. Zadanie po negocjacji zostanie zlecone w trybie 
„in house” tak aby maksymalnie obniżyć te wydatki.       

 Radny Marcin Fica wskazując na zdjęte środki na samochód dla Policji zapytał co z innymi 
zadaniami, o które wnosił w styczniu, m.in. chodzi o chodnik na ul Pogrzebieńskiej i Dębicznej, gdzie
wtedy mówiono o tym, że do tych zadań musi dołożyć się Starostwo. Można więc z takich zadań na 
razie zrezygnować. Dalej uznał, że nie powinno się rezygnować z tych zadań gdzie pozyskano środki 
unijne, m.in. chodzi o PSZOK, niemniej uznał, że można w tej sytuacji poczekać bo za ważniejsze 
uznaje środki dla Policji.    

 Radna Ludmiła Nowacka w kwestii środków dla klubów sportowych uznała, że lepiej te środki 
uruchomić, bo wtedy mniej środków będzie trzeba przeznaczać na profilaktykę. Wskazała, że 
największe kłopoty ma klub zapaśniczy, który ma obiekty od miasta. Uznała więc, że dobrze byłoby 
aby udało się zwolnić ten klub z pewnych zobowiązań finansowych. Póki co środki zostały przyznane
w połowie i wszyscy mają świadomość tego co się dzieje na zewnątrz, niemniej należy mieć też 
świadomość, że kluby mają roczne harmonogramy. Poprosiła więc aby pomóc klubom w obiektach 
miejskich, bo z połowy środków nie jest możliwe utrzymywanie obiektów przez cały rok. Jeżeli więc 
będzie taka możliwość to należy wrócić do pierwotnych kwot, które i tak nie są zadowalające dla 
klubów.      

 Radny Marian Czerner poprosił o przybliżenie projektu remontu obiektu mostowego przy ul. 
Piaskowej.  

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała czy w dobie koronawirusa zasadne jest dodatkowe wsparcie 
muzeum. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak w zakresie muzeum wyjaśniła że jest to wzrost dotyczący 
kosztów stałych związanych z ochroną, monitoringiem i ubezpieczeniem mienia. Dodała 
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jednocześnie, że środki będą przekazywane jednostkom nie w proporcji do planu ale w proporcji do 
realizacji dochodów.

 Radna Justyna Henek-Wypior wskazała, że w dobie tych oszczędności powinna liczyć się każda 
złotówka. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że na pewno z udziałem radnych pochyli się 
nad każdym wydatkiem. Dodała, że zapis w budżecie miasta nie powoduje żadnego roszczenia ze 
strony dysponenta.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że temat przebudowy mostu przy ul. Piaskowej 
wielokrotnie podnosił radny Paweł Rycka. Ze strony Powiatu została zgłoszona gotowość zajęcia się 
tym tematem. Oczywiście zadysponowanie tych środków nie oznacza, że od razu one tam powędrują. 
Najpierw będzie musiało zostać spisane porozumienie, a na dzień dzisiejszy jest to jedynie gotowość 
miasta. Odnosząc się do słów radnej Ludmiły Nowackiej przekazał, że przy publikacji wyników 
konkursu wyraźnie zaznaczył, że jeśli sytuacja się rozwinie korzystnie to nie wyklucza się ogłoszenia 
konkursu w drugiej połowie roku. Niezależnie od tego każdy klub ma możliwość przedstawienia 
swojej indywidualnej sytuacji tak aby nikomu nie stała się krzywda albo aby nie było kłopotów, które 
mogłyby odbić się na młodzieży. Odnosząc się do słów radnego Marcina Ficy przekazał, że zawsze 
będzie można wrócić do sprawy środków dla Policji. W zakresie współpracy z Powiatem to miasto 
wykazuje gotowość, niemniej to Powiat musi najpierw swoje środki uruchomić. Póki tego nie uczynią
to i miasto środków nie będzie wydawać. Oczywiście przy bardzo małych dochodach miasto też 
będzie mogło się z tego wycofać.       

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) uzupełniając informacje na temat muzeum przekazała, że bez 
takiej ochrony muzeum ustawowo nie mogłoby funkcjonować. Mimo tego, że obecnie muzeum nie 
jest dostępne dla zwiedzających to pracownicy stale nadzorują i archiwizują zbiory w trzech 
budynkach.  

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) zapytał czy decyzja miasta nie zablokuje działań komendy jeżeli 
chodzi o ten zakup samochodu.

 Radny Marian Czerner (Ad Vocem) w kwestii mostu zapytał czy jest już znany zakres tego remontu.  
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w zakresie środków dla Policji przekazał, że na dzień dzisiejszy nie

udało mu się skontaktować z komendantem. Uznał, że powściągliwość w tej materii na pewno nie 
będzie przeszkadzała.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny w kwestii mostu przekazał, że zakres prac nie został 
jeszcze zdefiniowany, a jest to jedynie wyjście naprzeciw problemom jakie zostały zdiagnozowane. 
Niewykluczone więc, że najpierw będzie musiała zostać wykonana ekspertyza bądź wstępna 
koncepcja. Faktem jednak jest, że sprawa wielokrotnie była przedstawiana na sesji przez radnego 
Pawła Ryckę.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie, przed czym 
jednak sprawdził aktualną obecność radnych.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok wraz z dołączoną pisemną 
autopoprawką oraz ustną przedstawioną przez Prezydenta Miasta na sesji. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/236/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
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4. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/237/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Uchwała w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie Miasta 
Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka zweryfikował obecność radnych Józefa Galli i Dawida Łomnickiego.
 Zastępca Prezydenta Miasta Miasta Dominik Konieczny przedstawił uzasadnienie dla podjęcia 

przedmiotowej uchwały. Wskazał, że przekazany przez Wodociągi Raciborskie projekt regulaminu 
uwzględnia uwagi Wód Polskich.  

 Radny Michał Kuliga wskazał, że na sesji w dniu 29 stycznia br. Rada podjęła uchwałę o przyjęciu 
projektu regulaminu celem przekazania go do zaopiniowania. Zapytał więc czy projekt tego 
regulaminu został przesłany do Wód Polskich i jaka była ich opinia. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że projekt w takiej treści jaki był 
uchwalony na sesji styczniowej został wysłany do Wód Polskich.  

 Radny Michał Kuliga wskazał, że w uzasadnieniu do dzisiejszej uchwały brak jest jakiegokolwiek 
odniesienia do uchwały z dnia 29 stycznia br.  i ponownej opinii Wód Polskich. Jest natomiast 
nawiązanie do opinii Wód Polskich z 2018 r.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że projekt tego regulaminu był wysłany 
do Wód Polskich i nie wniesiono do regulaminu uwag. 

 Radny Michał Kuliga wskazał, że w dzisiejszej uchwale wyraźnie nawiązuje się do wcześniejszej 
opinii, a powinna być zacytowana aktualna opinia.  

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka wyjaśniła, że w 2018 r. był 
przygotowany i przyjęty projekt regulaminu, który potem został  wysłany do zaopiniowania. W 
związku z tym, że Wody Polskie miały bardzo dużo uwag były wątpliwości czy można poprawiony 
regulamin już przyjmować czy należy go jeszcze raz przyjąć jako projekt i ponownie wysłać do 
zaopiniowania. W ocenie biura radców prawnych regulamin powinno się raz jeszcze przyjąć jako 
projekt i ponownie wysłać do zaopiniowania do Wód Polskich. Tak też uczyniono w styczniu 2020 r. 
Wody Polskie odpowiedziały, że nie będą ponownie tego opiniować bo raz to już uczyniły. W 
związku z tym dzisiaj przedłożony został do uchwalenia tekst regulaminu.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że uzasadnieniu to powinno być właśnie ujęte. 
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka wyjaśniła, że Wody Polskie nie 

przedstawiły nowej opinii dlatego też nie można się na to powoływać a tylko na opinię z 2018 r.  
 Radny Marcin Fica uznał, że wystarczyło to zaznaczyć w uzasadnieniu.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że w uzasadnieniu można by dopisać zdanie o tym że 

wysłano to jeszcze raz do Wód  Polskich ale wskazał jednocześnie że Wody Polskie drugi raz nie 
wydały opinii.

 Radny Marcin Fica uznał, że powinno to być zapisane tak, że wody polskie nie wnoszą żadnych uwag
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do projektu regulaminu przyjętego w styczniu 2020 r.  
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że takiego zapisu nie można dodać. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że w uzasadnieniu jest wszystko co należy. 
 Radny Marcin Fica wskazał, że mówi się tam o projekcie regulaminu z 2018 r. a nie z 2020 r. 
 Radny Michał Kuliga przekazał, że to, że poprawiony regulamin wpłynął do urzędu to jest oczywiste, 

natomiast  w styczniu 2020 r. podjęto uchwałę, która zakładała przekazanie projektu regulaminu do 
zaopiniowania do Wód Polskich. Chociaż w styczniu mówił, że to nie jest potrzebne. Dodał, że 
porusza ten temat bo dzisiejszą uchwałą cofamy się do stanu z 2018 r. i jeżeli to co powiedziała 
Kierownik Referatu Mariola Wierzbicka jest potwierdzone pismami to powinno to zostać ujęte w 
uzasadnieniu. Inaczej w ogóle pomija się uchwałę ze stycznia 2020 r.        

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) wskazał, że ta sama opinia jest zacytowana dzisiaj i w poprzedniej 
uchwale, a dopisane są tylko konsultacje.

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że w styczniu 2020 r. procedowano nad projektem na bazie którego 
miał być stworzony nowy regulamin. Teraz pomija się ten styczniowy dokument i wraca się do 
dokumentu sprzed dwóch lat. Zapytał więc czy już w styczniu można było zatwierdzić uchwalenie 
regulaminu. Przypomniał, również że wówczas prezes spółki twierdził, że nie istnieje żaden 
regulamin, a dzisiejszą uchwałą uchylamy regulamin z 2005 r. Po co więc była ta dyskusja w 
styczniu.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny wyjaśnił, że w styczniu został zatwierdzony projekt 
regulaminu, który ponownie został wysłany do zaopiniowania. Wody Polskie odnosząc się do 
ponownie przesłanego projekt regulaminu przekazały, że swoją opinie już wyrazili w 2018 r. i drugi 
raz do tego nie będą się odnosić więc dzisiaj na sesji przyjmowany jest już regulamin.     

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) uznał, że ktoś chyba się tutaj pogubił więc będzie przeciwny tej 
wersji dokumentu.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że radny ma takie prawo. Dodał, że starał 
się wyjaśnić jaka jest różnica pomiędzy tymi dokumentami. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wątpliwości by nie było gdyby to zostało opisane w 
uzasadnieniu. Następnie poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę, przedtem jednak weryfikując
obecność radnego Dawida Łomnickiego. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków na terenie 
Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (4)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/238/2020 w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia 
ścieków na terenie Miasta Racibórz.

6. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/343/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 19 grudnia
2012 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
składanej przez właściciela nieruchomości z późn. zm.

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka przekazała, że dyrektywa unijna 
nakazała gminom wprowadzenie do tego formularza informacji dotyczącej ochrony danych 
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osobowych, tzw. RODO. We wzorze deklaracji wprowadza się więc jedynie tą informację. Dodała, że
taka sam informacja została dodana do kolejnej uchwały dotyczącej ogródków działkowych.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/343/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 19 
grudnia 2012 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości z późn. zm. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/239/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/343/2012 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 19 grudnia 2012 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości z późn. zm. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/143/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 listopada 
2015 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część 
roku.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że jest to ta sama procedura i z uwagi na brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/143/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
listopada 2015 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 
przez część roku. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Justyna Henek-Wypior

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/240/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/143/2015 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 
przez część roku. 
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8. Uchwała w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2020 rok.

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka wyjaśniła, że taki program musi 
być uchwalany corocznie. Ustawa zakłada obowiązkowe zapisy i są one ujęte w tym programie 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2020 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/241/2020 w sprawie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2020 rok. 

9. Uchwała w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych 
będących w zarządzie Prezydenta Miasta na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że do podjętej w styczniu uchwały 
zostało wszczęte postępowanie nadzorcze i 5 marca br. wojewoda wydał rozstrzygnięcie nadzorcze 
wskazując pewne istotne naruszenie ustawy. Obecny projekt uchwały uwzględnia uwagi nadzoru 
wojewody.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych 
będących w zarządzie Prezydenta Miasta na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg.
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XVI/242/2020 w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg publicznych będących w zarządzie Prezydenta Miasta na cele niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.
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10. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka podziękował informatykom za przygotowanie dzisiejszej zdalnej sesji oraz 
poinformował, że prawdopodobnie następne posiedzenia komisji i sesja także odbędą się w sposób 
zdalny. Dalej przekazał, że radni którzy mają przygotowane interpelacje mogą przesłać je do biura 
rady droga mailową, bądź drobniejsze sprawy zgłosić poprzez ESIM. Poinformował również radnych 
że do 31 maja br. przedłużono termin złożenia oświadczeń majątkowych radnych wg staniu na dzień 
31 grudnia 2019 r. Następnie z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję, godz. 19:28.  

                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                                 Leon Fiołka

Przygotował: 

Leszek Jureczko
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